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JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Gyönk Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. december 14-én 

(csütörtökön) 17.30 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Az ülés helye: Gyönk, Városháza tanácskozó terme 

 

Gyönk Város Önkormányzati Képviselő-testülete részéről jelen vannak:  

 Szaka Gyula polgármester 

 Dr. Humné Szentesi Katalin alpolgármester 

 Horváth Béla Róbert  képviselő 

 Péter András  képviselő 

 

Az ülésen távolmaradását előre jelezve nem vett részt: 

 Czombos Edit képviselő 

 

Az ülésen távolmaradását előre nem jelezve nem vett részt: 

 Farkas Antal képviselő 

 Téli Róbert képviselő 

 

A Gyönki Közös Önkormányzati Hivatal részéről részt vettek: 

Losoncziné dr. Baranyai Eszter jegyző 

Szoboszlai Szilvia  jegyzőkönyvvezető 

 

Szaka Gyula polgármester köszönti a megjelenteket, az ülést 17.32 órakor kezdik meg. 

Megállapítja a képviselő-testület határozatképességét, hiszen a megválasztott 7 fő képviselőből 

4 fő megjelent. Jegyzőkönyv-hitelesítőnek dr. Humné Szentesi Katalin alpolgármestert és 

Horváth Béla Róbert képviselőt 4 igen szavazattal a képviselő-testület megválasztotta (a 

döntésben 4 fő vett részt). Szavazásra bocsátja a meghívóban szereplő napirendet, amit a 

képviselő-testület egyhangúlag az alábbiak szerint fogadott el (a döntésben 4 fő vett részt): 

 

Napirend: 

1) Közmeghallgatás, közérdekű kérdések, javaslatok 

 

 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy a közmeghallgatást egy 2023-as évről szóló rövid 

beszámolóval szeretné indítani. Elsőként a legnagyobb beruházást, a TOP pályázatból felújított 

árokszakaszt említi meg. Végre elkészült, köszöni a lakosság türelmét, mivel sok piszokkal, 

olykor nagy hanggal járt a felújítás. Ezt pályázati forrásból sikerült megvalósítani, 125 millió 

forint volt. Saját forrásból készült el a Béke és Ady utcában járdaszakasz felújítás, valamint 

árokkotrás a szociális intézménytől a művelődési ház mögötti szakaszon, ezek összege 12 millió 

forint volt. Elmondja, hogy még folyamatban van az ebédlő padlózatának felújítása, ahol a 

linóleum az 1970-es évekből való.  
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Azt is ismerteti, hogy adtak be pályázatot Magyar Falu Programban az alsó Vásártér utca 

felújítására, sokadjára, és ismét tartaléklistára került. Lenne felújítandó utca még az Erdősor 

utca is, csak az ritkábban lakott, mint a Vásártér.  

A Teleki László Alapítvány Népi Építészeti Programjában nyújtottunk be pályázatot a Malom 

épület felújítási tervezésére. Elmondja, hogy 2023. évben tervezésre 900.000 Ft-ot költöttünk.  

Benyújtottak Top_Plusz programban újabb árokfelújításra pályázatot. 395 millió forint a 

kérelem összege, félhivatalos információ, hogy ezt megnyertük. Elmondja, hogy az előző árok 

pályázattal szemben annyival előrébb tartunk, hogy időközben elkészültek a kiviteli tervek, 

aminek kidolgozása a másiknál csak a támogatói irat megérkéztével indult el. Probléma volt az 

első árokszakasznál az is, hogy a szakhatóság hibájából kétszer indították el az engedélyeztetési 

eljárást. Elmondja, reméli, hogy jövő évben legalább az első kapavágást megtehetjük, vagy akár 

el is készülhet. Ismerteti, hogy a Gimnáziumtól a belterületi határig végig burkolt árok kerül 

kialakításra.  

LEADER pályázat keretében minikotró beszerzésre pályáztunk, ami szorosan összefügg az 

árkok rendbetételével. Saját erőből tudjuk vele karbantartani a kisebb árkokat.  

Összegzi, hogy idén egy esetben tartaléklistára kerültünk, 2 esetben nyertes pályázatunk van, 

és egy pedig még bírálatra vár. 

Elmondja azt is, hogy az önkormányzat saját erejéből tett hozzá az óvodás gyermekek 

szállításához, idén a busz motorját kellett felújítani, ami nagy tétel volt. 500.000 Ft-ot tettek 

hozzá a közfoglalkoztatáshoz. 4 millió forintot a civil keretre fordított az önkormányzat. És egy 

sajnálatos haláleset miatt, temetéshez járult hozzá az önkormányzat. A szociális keretet 

megnövelte a Képviselő-testület 1,4 millió forittal. Jelentősebb kiadást eredményezett a 

háziorvos távozása. Az új rendelő felszerelése több, mint 2 millió forintot emésztett fel. A régi 

eszközök bár meg voltak, de elavultak.  

Saját forrásból összesen 21 millió forint beruházást valósítottunk meg. Az önkormányzat biztos 

anyagi lábakon áll. 50 millió forint a kötelezettségvállalással nem terhelt összeg, a kincstári 

számlán pedig kicsit több, mint 5 millió forint van. Mindezt meg tudtuk úgy tenni, hogy 

recesszió van. Az energiaárak a sokszorása nőttek, a minimálbért emelték.  

Ezt követően Szaka Gyula polgármester felkéri a jelenlévő gyönki lakosokat kérdéseik 

feltételére, észrevételeik ismertetésére. 

Marcsa Jánosné helyi lakos elmondja, hogy nézi a Gyönki TV adásait, és érdeklődik arról, 

hogy Farkas Antal képviselő miért nem vesz részt a testületi üléseken? Elmondja, hogy gyönki 

választópolgárként ezen fel van háborodva. Megkérdezi, hogy nem kötelező-e ott lennie? 

Sérelmezi, hogy még a temető kérdéskörnél sem jelent meg.  

Szaka Gyula polgármester válaszában elmondja, hogy erre ő maga nem tudja a választ. A 

képviselőknek kötelező lenne a megjelenés, de szankciót csak egy év folyamatos hiányzás után 

lehet alkalmazni.  
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Marcsa Jánosné helyi lakos újabb problémát vet fel. A futballpályán van a játszótér. Az iskolai 

játszóteret bezárták, holott ott voltak fák, és nagyon szerették mind a szülők, mind a gyerekek. 

Probléma, mikor a kisgyerekeknek wc-re kellene menni, nincs hova. Ott van az öltöző 

oldalában a mosdó, de az be van zárva. Megkérdezi, hogy nem lehetne azt kinyitni? Tudja, hogy 

rongálnak Gyönkön, mert a padokat is összetörték, de ez mégis gond, hogy nincs mosdó, 

rengeteg gyerek jár oda. Van, aki ilyenkor hazamegy a messzebb lévő utcába, de van, aki ott 

végzi el a dolgát. Mindez nincsen rendjén se így, se úgy. 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy az öltöző bár önkormányzati tulajdon, de a 

sportegyesület használatában van. Felhívja a figyelmet, hogy közterületen nem végezheti el 

senki a dolgát. 

Marcsa Jánosné helyi lakos megkérdezi, hogy ki a sportegyesületnél a vezető? 

Szaka Gyula polgármester megválaszolja, hogy dr. Szabó János. Reagál rá, hogy egyébként 

jogosnak tartja a felvetést, valahogy megoldásra kerül a probléma. 

Marcsa Jánosné helyi lakos hozzáfűz mégegy gondolatot, mely szerint a pályára gyakran 

kísérik el gazdáikat a kutyáik. Nem higiénikus, hogy a gazdák pedig nem szedik össze a piszkot. 

Megkérdezi, hogy szabad egyáltalán ilyen helyre állatot vinni? 

Szaka Gyula polgármester válaszában elmondja, hogy sportlétesítmény, tehát nem lehetne. 

Elmondja, hogy minden jogszabály annyit ér, amennyit betartanak belőle. Rakunk ki táblát, de 

ez nem biztos, hogy visszatartja a gazdákat. Szerinte sokkal hatásosabb lenne, ha maguk a lakók 

szólnának az éppen ott tartózkodónak, hogy ez nem helyes. Szerinte, ha nem szólunk, akkor az 

ilyen cselekményeket végzők azt hiszik, hogy ez helyes. 

Dr. Humné Szentesi Katalin alpolgármester hozzászólásában elmondja, hogy pont az ilyen 

esetek miatt került bezárásra az iskolai játszótér. Az iskolavezetés rendelte el a bezárását. 

Sajnos a sok szemetet, amit ott hagytak, nem volt, aki összeszedje, nem volt rá személyzet. 

Szerinte óriási probléma, hogy nincs hova menni a fiataloknak, és ezért jártak be oda.  

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy mindenre van szabályozás, így erre a problémára 

is, a közösségi együttélés szabályai. Szerinte a testületnek át kellene gondolni, esetleg 

módosítani.  

Marcsa Jánosné helyi lakos utolsó gondolatként fontosnak tartja kiemelni, hogy büszke arra, 

hogy a polgármester úr maga is dolgozott egy napot a futópálya rendbetételén.  

Czompó Géza helyi lakos első mondatában elmondja, hogy ő az ifjúságot, azaz az Ifjúsági 

lakótelepet jött képviselni. A futballpálya kocsma felőli oldalánál ömlik le a víz az esőzések 

alkalmával, és a járdalapok lassan befordulnak az árokba. Szeretné, ha kezdenének ezzel 

valamit. Következő felvetése, hogy volt orvosi rendelő és a sarki kisbolt (Arizona) közti 

szakaszon nincs megfelelő közvilágítás, így esténként nagyon sötét van. Oszlop van, csak egy 

lámpatest kellene rá. Majd a Diósvölgy előtti lerácsozott átjáró problémát veti fel. Eltörtek a 

rácsok, ez szerinte balesetveszélyes. Megkérdezi, hogy nem lehetne kijavítani? És egy látképet 

rontó problémára is felhívja a figyelmet. A kastély alatti ároknál a fák elöregedtek, van, ami ki 

is dőlt. Nem lehetne azokat kivágni? 
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Szaka Gyula polgármester sorban reagál a felvetett dolgokra. A közvilágítás miatt éppen 

egyeztetések folynak az E-On-nal, ezt is felvetetik a megoldandók közé, hogy oda kerüljön egy 

plusz lámpa. Elmondja, hogy az említett rácsot már többször hegesztették, de sajnos az nem 

arra lett tervezve, hogy azon buszok közlekedjenek. A fák kapcsán elmondja, hogy egyeztetett 

a közúttal, és az az árokhoz tartozik. Felhívta ennek kapcsán a közút figyelmét a belógó ágakra 

is, amik akadályozzák a forgalmat.  

Czompó Géza helyi lakos kéri, hogy legalább a sarkon álló bokrot vágják ki, mert nem látni 

ki tőle. 

Szaka Gyula polgármester ígéri, hogy kivágják saját felelősségre. 

Zakariás Imréné helyi lakos kér szót. A Közösségi együttélés és viselkedési normákkal 

kapcsolatban véleménye szerint plakátokat kellene gyártani, mert ha csak készül egy határozat, 

ami lekerül egy aktába, attól nem lehet nagy változást remélni.  

Szaka Gyula polgármester válaszában ismerteti, hogy minden rendelet megtalálható Gyönk 

Város honlapján is. Szerinte ez nem tartja vissza a rongálókat.  

Zakariás Imréné helyi lakos köszöni a tájékoztatást, de jelzi, nem túl életszerű, hogy mindig 

mindenki elolvassa a honlapon a közössgi együttélés szabályairól szóló rendeletet. Javasolja, 

hogy tájékoztassuk a lakosságot, és mellette rögtön ott lehetne a szankció is, hogy miért mit 

lehet kapni.  

Czompó Géza helyi lakos megkérdezi, hogy a Vendéglő sarkára nem lehetne kihelyezni egy 

szemáttároló edényt? Ott söröznek, minden teli van flakonokkal, dobozokkal.  

Szaka Gyula polgármester felhívja a figyelmet, hogy közterületen tilos az alkoholfogyasztás.  

Czompó Géza helyi lakos elmondja, hogy 6 kocsmából már csak 1 van. 

Marcsa Jánosné helyi lakos hozzáfűzi, hogy a Tom Market lépcsőin ülnek, ott isznak.  

Zakariás Imréné helyi lakos megkérdezi, hogy milyen funkciót szánunk a Malomnak? 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy egyelőre állagmegóvás a cél. Az, hogy milyen 

funkcióval töltsük meg, arról szívesen fogad ötleteket. 

Zakariás Imréné helyi lakos visszaemlékezik, hogy 25 évvel ezelőtt elhívtak egy statikust, 

aki megállapította, hogy a Malom jobb állapotban van, mint a Mozi. Helyreállítása kevesebb 

pénzbe kerülne. Akkor az volt az elképzelés, hogy rendezvényterem lenne, mert a művelődési 

ház nagyterménél nagyobb, és akár több részre is lehetne osztani. Helytörténeti kiállítást is 

megálmodtak oda, ami összefésülte volna a város múlját és jelenét. 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy Művelődési Ház, Mozi, vagy Malom – a 

méretükből kifolyólag – komplett felújítása csak pályázat útján tudna megvalósulni. Nem tartja 

azt jó ötletnek, hogy 10 millió forintos nagyságrendű összegekből foltozgassák bármelyiket. 

Szerinte, ami nagyobb közösségi színtér lehetne, az a Mozi. De ismét elmondja, hogy a jelenlegi 

koncepció az, hogy javítsanak az állagán. 

Zakariás Imréné helyi lakos hozzáfűzi az elhangzottakhoz, hogy nagy szükség lenne egy 

olyan helyiségre, ahol 50 embernél több is elfér.  
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Szaka Gyula polgármester egyetért. Elmondja, hogy a jelenlegi közösségi ház szinte minden 

hétvégén foglalt. Lenne igény magánjellegű rendezvények kapcsán is, nem csak önkormányzati 

rendezvények alkalmával egy nagyobb teremre.  

Péter András képviselő kér szót. Elmondja az elhangzottak kapcsán, hogy igen, minden igaz, 

ami elhangzott, de azért azzal is szeretné, ha tisztában lenne mindenki, hogy 16-szorosára 

emelkedett az energiaár, és volt, hogy magát a Művelődési Ház nyitvatartását is korlátozni 

kellett, míg megoldást nem találtak, hogy az 1 millió forintos számla ne legyen 16 millió forint. 

25 év óta szerinte sok minden változott, és ha nincs cél, felesleges akár a fenntartás energiáját 

fizetni. 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy elsődleges cél, hogy a kezünkben legyen egy terv 

a Malom vonatkozásában. 

Marcsa Jánosné helyi lakos megkérdezi, hogy mikorra várható a pályázat eredményhirdetése?  

Szaka Gyula polgármester szerint a választások előtt. 

Hajduné Tölgyesi Lívia helyi lakos is szót kér. Elmondja, hogy a nyomda épülete a Petőfi 

utcában áll. Van ott egy kis híd, ami nagyon rossz állapotban van. Nem tudja, hogy a híd kinek 

a tulajdona, de érdeklődésére azt válaszolta Bakonyi Ferenc ügyintéző, hogy a városé. 

Problémát jelent, hogy a szemközti szociális épületben tartózkodók közül többen ott parkolnak, 

és amellett, hogy tovább rongálódik a híd, őket is akadályozzák a szállításban. Kéri, hogy ha a 

városé a híd, akkor szíveskedjenek felújítani. Még egy problémát szeretne jelezni, hogy a 

buszmegálló kocsmai vendégek a volt rendőrség udvarát használják mosdóként, és 

elviselhetetlen bűz terjeng. Megkérdezi, hogy nem lehetne egy mobil wc-t kihelyezni ide? 

Szaka Gyula polgármester ismerteti, hogy a buszmegállónál van mosdó. Utasforgalmi időben 

annak nyitva kellene lennie. Továbbá elmondja, hogy a híd vélhetően nem a városé, mivel az 

árok sem azé. De megígéri, hogy utána fog járni.  

Marcsa Jánosné helyi lakos válaszol a kérdésre, a buszmegállónál lévő mosdó reggel 6-tól 

van nyitva, szombat-vasárnap zárva tart. Azt is elmondja, úgy tudja, hogy a kocsmát eladták 

németeknek, akik állítólag butikot szeretnének nyitni a helyén.  

Simigh János helyi lakos is hozzászól, ő úgy látta, hogy néhanap még nyitva van a kocsma, 

isznak ott emberek. 

Hajduné Tölgyesi Lívia helyi lakos újabb problémát vet fel. Elmondja, hogy nem mer 

gyalogosan járni az utcájukban, mert 3 kutya rendszeresen megjelenik, melyek közül az egyik 

harci eb, és fél tőlük. 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy ilyen esetekben jelezzenek, és ők értesítik a 

gyepmestert, aki befogja az állatokat. Amennyiben chippelve vannak, az is kiderül rögtön, hogy 

van-e tulajdonosa. Ha van, akkor az ebtartás szabályait megsértette. Kéri, hogy akkor 

jelezzenek, amikor kint vannak a kutyák.  
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Hajduné Tölgyesi Lívia helyi lakos panaszkodik, hogy előttük 100-150 km/h-val közlekednek 

az autók. Még a rendőr sem érte utol elmondása szerint. Kérdezi, hogy a gyönki táblát nem 

lehetne kijjebb helyezni? Nem érti, miért nem az utca végén van a tábla, lehet, hogy az 

visszatartaná a gyorshajtókat is. 

Szaka Gyula polgármester elmondja, úgy emlékszik, hogy régen a Magyarék előtt volt a 

Gyönk tábla. Utána fog járni, hogy mi a lehetőség. 

Zakariás Imréné helyi lakos megjegyzi, hogy Varsádon elég volt 3-szor kiállni a rendőröknek, 

mindjárt tudták, hogy mennyi az 50 km/h. 

Hajduné Tölgyesi Lívia helyi lakos azt is elmondja, hogy előttük folyamatos vízátfolyás van, 

alámossa az utat. Valamint az elhangzottakhoz tesz egy felvetést, elindították az újságot, és 

szívesen megosztanak bármilyen közzéteendő hírt. 

Szaka Gyula polgármester megköszöni, és alkalmasint élni fognak vele, pl a közösségi 

együttélés szabályait megoszthatnák akár ott is. 

Simigh János helyi lakos panasszal él, mert az újságban bent volt a hulladékszállítás időpontja, 

és a honlapon meg teljesen más időpont van fent. Ezért lemaradtak a szelektív szállításról. 

Elmondja, hogy Szedresben működik hulladékudvar, ők gyakran mennek is. Annó Gyönkön is 

nekiálltak intézni, van erre most terv? 

Szaka Gyula polgármester köszöni a jelzést, megnézik, aktualizáljak a honlapon a változást. 

Elmondja, hogy jelezte a MOHU-nak rögtön, hogy Gyönkre kellene hulladékudvar. Országosan 

3000-t telepítenek a tervek szerint. Bízik benne, hogy Gyönk környékére is jut egy. Reméli, 

hogy jó eséllyel indulnak.  

Glöckner Ádám helyi lakos arról érdeklődik, hogy a Táncsics utca végén lévő árok az kié. 

Átfolyó csak előttük működik, ezért összegyűlik előttük a sok víz. Van, hogy az autóját 

gumicsizmában tudja megközelíteni.  

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy a közúté, és az útfelújítás átadásakor jelezte is a 

közútnak, hogy az étereszek tisztítása elengedhetetlen, de ez nem történt meg.  

Glöckner Ádám helyi lakos kéri, hogy tegyenek valamit, mert előttük az oszlopot már úgy 

kimosta a víz, hogy nincs 1 métert a földben, ki fog dőlni. 

Szaka Gyula polgármester megkérdezi, hogy az közvilágítási oszlop, vagy távközlési oszlop? 

Glöckner Ádám helyi lakos megválaszolja, hogy távközlési. 

Szaka Gyula polgármester azt válaszolja, hogy megpróbálják megoldani a problémát. A 

csapadékvíz elvezetéssel Gyönkön nagyon sokat kellene foglalkozni. Ha meg lesz a minikotró, 

sokkal előrébb leszünk. 
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Simigh János helyi lakos megkérdezi, hogy az árok 2. üteme meddig tart? 

Szaka Gyula polgármester elmondja, hogy a Reining– féle házig.  

 

További kérdés, hozzászólás, javaslat nem érkezik.  

 

Szaka Gyula polgármester megköszöni a hozzászólásokat, észervételeket, és kéri a 

lakosságot, hogy ne várjanak 1 évig, jöjjenek be a Városházára, nyitva áll, nyugodtan lehet 

bennünket keresni.  

Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e egyéb közérdekű kérdésük, véleményük. Ennek 

hiányában 18.42 perckor az ülést bezárja. 

 

 

kmf. 

 

 

 

 Szaka Gyula  Losoncziné dr. Baranyai Eszter 

 polgármester  jegyző 
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 jegyzőkönyv-hitelesítő jegyzőkönyv-hitelesítő  


